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Spørgsmål
”Er bestyrelsesformanden for SAS, Fritz Schurs, udtalelser på et pressemøde 
kort efter indgåelse af aftaler med personalet, udtryk for en strategi, som er aftalt 
med ejerkredsen, herunder den danske stat?”

Svar
Bestyrelsesformandens udtalelser om, hvordan han ser på SAS’ fremtid, var ikke 
udtryk for en koordineret strategi, men hans vurdering af, hvad der ville være 
bedst for selskabet. 

I den forbindelse kan det bemærkes, at bestyrelsesformanden i SAS, hvor den 
danske stat kun ejer 14,3 pct. af aktierne, skal varetage alle aktionærers interesser, 
og at de norske og svenske regeringer har mandat fra deres respektive parlamenter 
til at sælge deres aktieposter i SAS og offentligt har tilkendegivet ønske om salg. 

Fra den danske regerings side er fokus lige nu at få gennemført hele SAS’ plan 4 
Excellence Next Generation og i øvrigt at få skabt ro om selskabets virksomhed.
Hvis vi på et tidspunkt vurderer, at danske interesser samlet set bedre kan vareta-
ges ved en ændret ejerstruktur i SAS, så vil regeringen gå åbent ind i en sådan 
drøftelse.

Et evt. salg af den danske stats aktiepost i SAS, f.eks. i forbindelse med større æn-
dringer i ejerskabsstrukturen i selskabet, forudsætter i øvrigt en forelæggelse for
Folketinget. 
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